
绵阳市高中 2020级第三次诊断性考试参考答案

英 语
第一部分 听力（共两节，满分 30分）

第一节（共 5小题；每小题 1.5分，满分 7.5分）

1-5 BABCC
第二节（共15小题；每小题1.5分，满分22.5分）

6-10 BBCAA 11-15 CACBC 16-20 ACCAB

第二部分 阅读理解（共两节, 满分40分）

第一节（共 15小题：每小题 2分，满分 30分）

21-25 ADBAD 26-30 DCBDC 31-35 BACCD

第二节（共 5小题：每小题 2分，满分 10分）

36-40 ABDCF

第三部分 英语知识运用（共两节，满分45分）

第一节 完型填空（共20小题；每小题1.5分，满分30分）

41-45 ABCDA 46-50 CCADB 51-55 BDBCA 56-60 CDDAB
第二节（共 10小题；每小题 1.5分，满分 15分）

61. were held 62. a 63. Compared 64. influential 65. completely
66. on 67. when 68. thoughts 69. receiving 70. to break

第四部分 写作（共两节，满分 35分）

第一节 短文改错（共 10小题；每小题 1分，满分 10分）

Honesty, considering as a good quality, is of vital important. Honest people
considered importance

win respect while a liar is looked down ∧ because dishonesty results in distrust
on/upon

and even ruins one’s name. So how to be the honest student? Firstly, don’t copy
an

homeworks or cheat in the exam. Beside, you’d better to keep your promise
homework Besides
and try to do things well. More importantly, tell the truth instead of lies. Only in this

way can you make progress in your studies and made more friends. If you’re honest
make

with other, you’ll be treated the same way. There is no doubt whether an honest
others that

student will have a bright future.



第二节 书面表达（满分 25分）

A possible version：
Dear Sir/Madam:

Having learnt that you are recruiting volunteers for the 31st Summer Universiade
to be held in Chengdu, I’m writing to apply to be one of them.

My name is Li Hua, a senior three student as well as a sports enthusiast. I have
many advantages over others. Initially, I have such a good command of oral English
that I can communicate with foreign athletes and coaches fluently. Additionally, I am
experienced in receiving foreign guests for I once worked as a volunteer in several
cross - cultural activities and won praise from the organizers. Last but not least, active
and cooperative, I’m easy to get along with and well worth trust.

I would appreciate it if you could take my application into consideration.
Looking forward to your reply.

Yours,
Li Hua

一、各档次评分参考标准

档 次 给分范围 语言及要点要求

第五档 21～25 要点齐全，语言基本无误，行文连贯，表达清楚

第四档 16～20 包含绝大部分要点，语言有少量错误，行文基本连贯，

表达基本清楚

第三档 11～15 包含多数要点，语言有一些错误，尚能表达

第二档 6～10 只涉及少数要点，语言错误很多，影响表达

第一档 0～5 只能写出与要求内容有关的一些单词

二、扣分参考依据

1、其表达未能达成正确句意的，不给分, 如：写出了主语或谓语等关键词，

但未能达成符合要点要求、意义正确的句子。

2、句子结构完整、但关键点出现错误或漏掉部分关键词，扣半个要点分，

如：主谓一致错误，或关键词拼写错误（如主语，关键性名词等），或谓语动词

时态/语态错误等；

3、凡使用铅笔答题、或答题中使用了涂改液或不干胶条，一律不给分；

4、凡多次出现非关键性单词拼写错误或其它同类错误，原则上每4处扣1分；

5、文章内容要点全面，但写出了一些多余内容（连接或过渡词句不在此列），

原则上不扣分；

6、凡书写超出规定的答题区域，全卷不给分；

7、书写潦草凌乱、但基本不影响阅卷的，酌情扣卷面分 1～2分。




